
UTTALE – PLANPROGRAM DOMMERSNES INDUSTRIOMRÅDE 

Det er omfatande endringar og planar som er lagt fram for Dommersnes industriområde og 
både i bygda - og i Grendautvalet – er meiningane delte når det gjeld planane. Alle ynskjer 
auka �lfly�ng �l bygda, nokre meiner at satsing på storindustri vil gi auka folketal – andre 
meiner det motsete. Vidare er mange bekymra for korleis dete vil påverke bygda «visuelt», 
både når det gjeld naturinngrep/planering av området kombinert med svært høge/store 
installasjonar ( og trafikk ) i �orden.  

• «Føremålet med planarbeidet er å legge �l rete for eit større nærings- og 
havneområde �l sjø gjennom berekra�ig utny�ng og ombruk av eksisterande 
industriområde» (ref. pkt 2.3.). Kva er «berekra�ig utny�ng»? 

• I planen skal det utgreiast for mogleg sambruk med andre næringar, evt alterna�v 
bruk av arealet (ref. pkt 2.3.). Dersom havvind-ak�vitet ikkje blir noko av, eller minkar 
i omfang, er det ynskjeleg at det blir arbeidd for at området skal �ltrekke seg 
næringsak�vitet – ikkje at det ende som «lagerplass». 

• Omlegging av vegen er og omtala i pkt 2.3. Omlegginga inneber å bygge ny veg 
«rundt» industriområdet. Det kan i seg sjølv vere posi�vt, men løyser ikkje dei 
u�ordringane som ein har når det gjeld vegen inn �l bygda! Deler av vegen er utbetra 
dei siste åra, men framleis er store delar av vegen så smal at personbilar ikkje kan 
passere frit. Stor ak�vitet på Dommersnes vil forsterke behovet for samanhengande 
gang-/sykkels� frå sentrum av bygda/bu�kken �l industrifeltet. Erfaringane frå 
Hywind Tampen prosjektet er at det var mange folk på brakkeriggen, inkl. 
gåande/syklande langs vegen før/eter arbeids�d. Trafikken på vegen er stor allereie -  
både av personbilar og tungtransport. Ny ak�vitet på industriområdet vil uanset 
innebere auka trafikk og då må heile vegen frå Isvik oppgraderast sam�dig som mjuke 
trafikantar blir sikra i bygda! 

• Omfang/tal møller under arbeid er omtala i pkt 3.1./side 10 i planframlegget. Når i 
prosessen vil desse bli sjøset? Kvar skal ferdige møller lagrast i påvente av slep? Kor 
mange månader i året er det realis�sk å gjennomfør slep ut �l feltet?  Kor store delar 
av �orden vil bli «båndlagt»? Er det aktuelt at ferdige møller blir liggande i Kystverket 
sit regulerte riggområde i Ål�orden, i påvente av slep? Forventa omfang må 
visualiserast i realis�ske teikningar. 

• Eksisterande næring er kort nevnt i pkt 3.2/side 15. Det er vik�g for bygda å behalde 
desse arbeidsplassane og det trengs ei avklaring – snarast mogleg - på kvar dei får 
�lbod om alterna�v tomt.   

Planane vil ha særleg stor innverknad for dei som har hus og hyter tet opp �l 
industrifeltet. Også for eigarane av desse eigedommane er det vik�g med ei snarleg 
avklaring! 

• Verknader for lokalsamfunnet (pkt 8.3.4). Dete punktet er svært vik�g for bygda, og 
slik planframlegget er u�orma no er det mykje som «kan u�ørast»: 

o  «Effektar av �ltaket som kan analyserast er direkte og indirekte 
sysselse�ngsverknader (underleverandørar), samt konsumverknader som 



følgje av ny etablering av næringsverksemd på området. I �llegg kan det 
gjennomførast analyse av andre samfunnsaspekter» «Det kan gjerast analyse 
av både investerings- og dri�sfasen». (våre uthevingar) 

   Me ber om at det blir endra frå «kan» �l «skal». 

Under kulepunkta/tema for utgreiingane må desse temaene inn: 

• Tilfly�ng som resultat av satsinga. Kor mange nye fastbuande kan ein vente 
seg (i Vikebygd/i kommunen)? Kvar skal dei komme frå og kor skal dei bu? Kva 
er erfaringane frå andre stadar og/eller �lsvarande utbyggingar? 

• Ferie/fri�dsmarknaden. Den er p.t. vik�g for bygda då me har mange 
fri�dsbustader og andre gjester, t.d. folk som går tur i �ellet. Me ber om at 
konsekvensane for denne marknaden også blir vurdert. 

Vedk. metode: «Nøkkelparameter frå liknande analyser andre stadar, supplert med 
intervju». Betyr det at det ikkje vil bli gjort eiga analyse/konsekvensutgreiing med 
utgangspunkt i Vikebygd? - noko me meiner er vik�g. Kva med «fak�ske erfaringar» 
(t.d. mtp. �lfly�ng ) frå �dlegare prosjekt både i bygda og andre stader i landet?  
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